



ສາມາດອອກຂ່າວໄດ້ທັນທີ

## ບັນດາຜູ້ນຳແມ່ນ້ຳຂອງ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຊອກຫາແນວທາງ ທີ່ມີນະວັດຕະກຳທີ່ທັນສະໄຫມ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາທ້າທາຍຕ່າງໆ ໃນກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄມສ ທີ່ຈະມາເຖິງນີ້

ບັນດາຫົວໜ້າລັດຖະບານ ຈາກບັນດາປະເທດສະມາຊິກຂອງ ຄະນະກຳມາທິການແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນ (ຄມສ) ກໍ່ຄື: ປະເທດກຳປູເຈຍ, ປະເທດລາວ, ປະເທດໄທ ແລະ ປະເທດຫວຽດນາມ ແລະ ບັນດາຜູ້ຕາງໜ້າຂັ້ນສູງຈາກ ຄູ່ຮ່ວມ ເຈລະຈາຂອງ ຄມສ ກໍ່ຄື: ປະເທດຈີນ ແລະ ປະເທດມຽນມາ ຈະປະຊຸມກັນ ໃນຕົ້ນເດືອນເມສາທີ່ຈະມາເຖິງນີ້ ເພື່ອ ພິຈາລະນາເຖິງ ອະນາຄົດຂອງອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ.

ທີ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ, ວັນທີ 10 ມັງກອນ 2023 — ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄມສ ຄັ້ງທີ 4 ແລະ ກອງ ປະຊຸມສາກົນ ຈະໄດ້ຈັດຂຶ້ນ ແຕ່ວັນທີ 2 ເຖິງວັນທີ 5 ເມສາ 2023 ທີ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ. ງານປະຊຸມ ການເມືອງຂັ້ນສູງສຸດຂອງ ຄມສ ໃນຄັ້ງນີ້ ຈະເຕົ້າໂຮມເອົາ 6 ປະເທດລຽບຕາມແມ່ນ້ຳຂອງ ເພື່ອສືບທອນກ່ຽວກັບ ການ ພັດທະນາລ່າສຸດ, ໂອກາດ ແລະ ທາງອອກນະວັດຕະກຳ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາທ້າທາຍອັນໃຫມ່ ບໍ່ວ່າຈະເປັນຜົນກະທົບ ຂອງການພັດທະນາ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບນ້ຳ ໄປຈົນເຖິງ ການປ່ຽນແປງສະພາບອາກາດ ໃນແມ່ນ້ຳຂອງ ເຊິ່ງເປັນເສັ້ນທາງນ້ຳ ທີ່ໃຫຍ່ທີ່ສຸດໃນອາຊີຕາເວັນອອກສ່ຽງໃຕ້.

“ແມ່ນ້ຳຂອງ ກຳລັງກ້າວເຂົ້າສູ່ ການປ່ຽນສະພາບຄັ້ງສຳຄັນ,” ກ່າວໂດຍທ່ານ ດຣ. ອານຸລັກ ກິດຕິຄຸນ, ຫົວໜ້າກອງເລຂາ ຄມສ. “ພວກເຮົາຈຳເປັນຕ້ອງສ້າງນະວັດຕະກຳໃໝ່ໆ ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ໃນທາງດ້ານ ນະໂຍບາຍ, ວິທີການ ແລະ ເຕັກໂນໂລ ຊີ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການພັດທະນາ ອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງແຫ່ງນີ້ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບຫຼາຍຂຶ້ນ ແລະ ມີຄວາມ ຍືນຍົງຫຼາຍຂຶ້ນ.”

ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄມສ ຄັ້ງທີ 4 ນີ້ ຈະດຳເນີນຂຶ້ນຫຼັງຈາກ [ກອງປະຊຸມສາກົນ](#) ເຊິ່ງຈະຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 2 ແລະ ວັນ ທີ 3 ເມສາ ເພື່ອສືບທອນກ່ຽວກັບ ຫົວຂໍ້ “ນະວັດຕະກຳ ແລະ ການຮ່ວມມື ເພື່ອການຄ້າປະກັນນ້ຳ ແລະ ແມ່ນ້ຳຂອງ ທີ່ຍືນຍົງ”.

ກອງປະຊຸມສາກົນ ຄາດວ່າຈະເຕົ້າໂຮມເອົາປະມານ 400 ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ, ຜູ້ຊ່ຽວຊານ ແລະ ຜູ້ຊອກຮູ້ ຈາກທົ່ວ ໂລກ ທີ່ສົນໃຈກ່ຽວກັບແມ່ນ້ຳຂອງ ລວມມີບັນດາຫ້ອງການຕາງໜ້າລັດຖະບານ, ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ, ຂະແໜງການ ເອກະຊົນ, ສະຖາບັນການສຶກສາ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສັງຄົມ. ພວກເຂົາຈະແລກປ່ຽນກັນ ກ່ຽວກັບ ຄວາມເຂົ້າໃຈທີ່ ເລິກເຊິ່ງ, ຄວາມຮູ້ພາກປະຕິບັດ ແລະ ປະສົບການຕົວຈິງ ກ່ຽວກັບ ນະວັດຕະກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບນ້ຳ ເພື່ອສ້າງເສີມ ການ ຮ່ວມມືໃນແມ່ນ້ຳຂອງ. ບຸກຄົນຫຼືອົງການທີ່ສົນໃຈ ຕ້ອງ [ລົງທະບຽນເຂົ້າຮ່ວມ](#) ລ່ວງໜ້າ. ພິເສດແມ່ນ ຂໍເຊີນຊວນບັນດາ ຜູ້ຊ່ຽວຊານ [ສົ່ງບົດສະເໜີເພື່ອເວົ້າ](#) ໃນກອງປະຊຸມສາກົນຄັ້ງນີ້.

ກອງປະຊຸມສາກົນຄັ້ງນີ້ ຈະກວມເອົາ ການຄົ້ນຄິດພິຈາລະນາ ກ່ຽວກັບ ການພັດທະນາທີ່ສຳຄັນ, ໂອກາດ ແລະ ປະເດັນ ຕ່າງໆ ໃນການຄຸ້ມຄອງ ອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ. ບັນດາຜູ້ນຳໃນຫຼາກຫຼາຍສາຂາ ຈະໃຫ້ຄຳປາໄສເປີດງານ ທີ່ເນັ້ນໜັກໃຫ້ເຫັນ ເຖິງ ບັນດານະວັດຕະກຳຊັ້ນນຳ ໃນທາງດ້ານ ນະໂຍບາຍ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການຮ່ວມມືຂ້າມຊາຍແດນ.

ບັນດາຄຳປາໄສໃນພິທີເປີດງານນັ້ນ ຈະເປີດເວທີໃຫ້ບັນດາຜູ້ຊ່ຽວຊານມີການປຶກສາຫາລື ແລະ ສົນທະນາກັນ ແບບລົງ  
ເລິກໃນແຕ່ລະຫົວຂໍ້. ພວກເຂົາຈະສຶກສາລະອຽດ ກ່ຽວກັບວ່າ ເຕັກໂນໂລຊີນະວັດຕະກຳໃໝ່ ແລະ ການຮ່ວມມື ຈະ  
ສາມາດປະຕິຮູບ ການຄຸ້ມຄອງນ້ຳຂ້າມຊາຍແດນ ໄດ້ຄືແນວໃດ ພ້ອມທັງວ່າ ການສະໜອງທຶນດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບ  
ແລະ ການມີສ່ວນຮ່ວມດ້ານບົດບາດຍິ່ງ-ຊາຍ ສາມາດສ້າງຄວາມແຕກຕ່າງ ໄດ້ຄືແນວໃດ ໃນການຄຸ້ມຄອງແຫຼ່ງນ້ຳ.  
ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມປະຊຸມ ຈະໄດ້ພົບກັບ ການສົນທະນາທີ່ໜ້າສົນໃຈ, ງານວາງສະແດງທີ່ຕື່ນເຕັ້ນ ແລະ ການແລກປ່ຽນ  
ເຕັກໂນໂລຊີລ້ຳສະໄໝ ແລະ ວິທີແກ້ໄຂບັນຫາຕາມຈິນຕະນາການ ເຊິ່ງຖືກສະເໜີເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາທ້າທາຍຕ່າງໆ ໃນ  
ແມ່ນ້ຳຂອງ ໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິພາບຫຼາຍຂຶ້ນ.

ຂໍ້ຄວາມສຳຄັນ ແລະ ຄຳແນະນຳພາກປະຕິບັດ ຈາກກອງປະຊຸມສາກົນຄັ້ງນີ້ ຈະນຳເຂົ້າໄປປະກອບເຂົ້າໃນ ກອງປະຊຸມ  
ສຸດຍອດ ຄມສ ເຊິ່ງວ່າ ບັນດາຜູ້ນຳແມ່ນ້ຳຂອງ ຈະກຳນົດ ອະນາຄົດ ແລະ ທິດທາງຍຸດທະສາດ ຂອງແມ່ນ້ຳຂອງ.

ກອງປະຊຸມສຸດຍອດນັ້ນ ແມ່ນເປັນເຫດການທາງການເມືອງຂັ້ນສູງສຸດຂອງ ຄມສ ໂດຍມີເປົ້າໝາຍເລັ່ງໃສ່ ການຍົກ  
ລະດັບ ການຮ່ວມມືແມ່ນ້ຳຂອງ ພາຍໃຕ້ກອບວຽກຂອງ ຄມສ, ພ້ອມທັງ ຮັດແໜ້ນຄວາມສາມັກຄີ ແລະ ກຳນົດທິດທາງ  
ຮ່ວມກັນ ໃນກຸ່ມປະເທດລຽບຕາມແມ່ນ້ຳຂອງ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຕ່າງໆ. ທີ່ຜ່ານມາ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມສຸດຍອດ  
ດັ່ງກ່າວນີ້ ຖືກຈັດຂຶ້ນໃນປະເທດໄທ (2010), ປະເທດຫວຽດນາມ (2014), ແລະ ປະເທດກຳປູເຈຍ (2018).

ຖ້າທ່ານຕ້ອງການຂໍ້ມູນເພີ່ມຕື່ມ ກ່ຽວກັບ ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄມສ ຄັ້ງທີ 4 ແລະ ກອງປະຊຸມສາກົນ, ທ່ານສາມາດ  
ເຂົ້າເບິ່ງໄດ້ໃນເວບໄຊ້: [www.mrcsummit.org](http://www.mrcsummit.org).

### **ຂໍ້ມູນສຳລັບບັນນາທິການຂ່າວ:**

ຄມສ ແມ່ນອົງການຈັດຕັ້ງ ລະຫວ່າງລັດຖະບານ ເພື່ອການປຶກສາຫາລື ແລະ ການຮ່ວມມືລະດັບພາກພື້ນ ໃນອ່າງແມ່ນ້ຳ  
ຂອງຕອນລຸ່ມ. ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນປີ 1995 ຕາມສັນຍາແມ່ນ້ຳຂອງ ລະຫວ່າງ ປະເທດກຳປູເຈຍ, ປະເທດລາວ, ປະເທດໄທ  
ແລະ ປະເທດຫວຽດນາມ. ອົງການດັ່ງກ່າວນີ້ ເຮັດໜ້າທີ່ເປັນກົນໄກລະດັບພາກພື້ນ ເພື່ອການຮ່ວມມື ກ່ຽວກັບນ້ຳ ແລະ  
ທັງເປັນສູນກາງຄວາມຮູ້ ກ່ຽວກັບ ການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນ້ຳ ເພື່ອການພັດທະນາຢ່າງຍືນຍົງ ໃນພາກພື້ນນີ້.

**-ຈົບ-**

### **ຖ້າຕ້ອງການຂໍ້ມູນເພີ່ມຕື່ມ, ກະລຸນາຕິດຕໍ່:**

ທ່ານ ຢູເຟັງ ລອງ, ພະນັກງານປະຊາສຳພັນ  
ກອງເລຂາ ຄະນະກຳມາທິການແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນ  
ອີເມວ: [youpheng@mrcmekong.org](mailto:youpheng@mrcmekong.org)  
ມືຖື: +856 20 93 444 103

###